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Abstract

        
The fibrous remnants of porta hepatis at the level of hepatic portoenterostomy for extrahepatic biliary atresia were examined histologically, and the number of bile ductules calculated, the area of the largest bile ductule and total area of all bile ductules was estimated in 30 cases, using a computed picture analyzer.


        
Although there was no correlation between the degree of postoperative bile drainage and the number of ductules or the area of the largest bile ductule, the total area of all bile ductules in cases of adequate bile drainage (100,500 ± 9,900 µ2, mean ± SEM, n=13) was significantly larger than that of those with poor bile drainage (29,900 ± 9,900 µ2, n=7) (p<0.05). More effective bile flow was evident in those with over 50,000 µ2 of a total area of bile ductules, compared to those with less than 50,000 µ2. However, in 4 there was a good postoperative bile drainage, despite a small area of all bile ductules of the porta hepatis. Thus, the total area of bile ductules rather than the number at the porta hepatis or an area of the largest bile ductule, seems to be an important factor relating to a better postoperative bile drainage in extrahepatic biliary atresia.


      
        
Zusammenfassung

        
Die fibrösen Stränge der Porta hepatis in Höhe der Hepato-Porto-Enterostomie bei extrahepatischer Gallengangsatresie wurden histologisch untersucht. Dabei wurde die Zahl der Gallengänge, der Durchmesser des weitesten Gallenganges und der Gesamtdurchmesser aller Gallengänge bei 30 Patienten bestimmt. Während sich keinerlei Korrelation zwischen dem Grad des postoperativ eintretenden Gallenflusses und der Anzahl der Gallengänge oder dem Durchmesser des breitesten Gallenganges ergab, fand sich jedoch ein Zusammenhang zwischen dem Gesamtdurchmesser aller Gallengänge, der bei den Fällen mit ausreichender Gallendrainage mit 100, 500 ± 9,900µ2, Durchschnitt ± SEM, n=13, wesentlich höher war als bei den Fällen mit unzureichendem Gallenfluß (29,900 ± 9,900 µ2, n=7, p < 0.05). Der effektivste Gallefluß wurde erreicht bei einem Durchmesser der Gallengänge von über 50,000 µ2.


        
Bei vier Patienten konnte allerdings trotz des Nachweises von kleinen und wenigen Gallengängen eine gute postoperative Galledrainage erzielt werden. Trotzdem scheint es, daß weniger die Anzahl der in der Leberpforte nachweisbaren Gallengänge oder der Durchmesser des größten Galleganges entscheidend ist für den postoperativen Gallenfluß als das Ausmaß des gesamten Galle-drainierenden Leberpfortenbereiches.


      

Key words

Extrahepatic biliary atresia - Histology - Liver fibrosis - Hepatoportojejunostomy
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